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   آنچه در ذهن اسرائیل است و آنچه از ذهن اعراب 
منطقه می گذرد، با هم تفاوت دارد. اسرائیل به دنبال 
نابودی حماس است و نمی خواهد تشکیلات حماس 
هیچ نقشی در کرانه غربی رود اردن داشته باشد. همچنین 
اسرائیل مخالف تشکیل دو کشور است. حداقل افرادی 
کنون در اسرائیل در قدرت قرار دارند و تیم تند  که ا
راستگرا نمی خواهند دو دولت در فلسطین را بپذیرند 
اما اعراب و آمریکا به دنبال آن هستند که دولتی تحت 
عنوان فلسطین شکل بگیرد و نظرات اعراب و آمریکا 
در اینجا به هم نزدیک است. البته عربستان می گوید بر 
ح  ح آنها  مساله  باید به نتیجه برسد و این طر اساس طر
ح آمریکایی ها تفاوت هایی دارد اما در نهایت آنها با  با طر
گر مرزها در 1967 باشد که  آمریکا تفاهماتی خواهند کرد. ا
خواست عربستان تحقق یافته است و در غیر این صورت 
با آمریکا به طرحی جدید خواهند رسید. آمریکایی ها 
نظرشان این است که در حال حاضر و ابتدائا آتش بسی 
کنون آمریکا  صورت گیرد و حماس از صحنه دور شود و ا
کشور فلسطین را بدون در نظر گرفتن مرزهای رسمی به 
رسمیت بشناسد و سرزمین هم مشخص نشود و بر اساس 
کراتی را با دولت بعدی در سرزمین های  ح مذا آن طر
اشغالی آغاز کنند؛ چون آمریکایی ها معتقدند با دولت 
کرات دو کشوری را  آغاز کرد. همین  نتانیاهو نمی توان مذا
الان نتانیاهو و بایدن با یکدیگر اختلاف دارند و مجددا 
روابط آمریکا و اسرائیل به هم خورده است و نتانیاهو 
رسما اعلام کرده اسرائیل روابط خوبی با بایدن ندارد. در 
اینجا البته آمریکا به بهبود شرایط به علت نزدیک شدن 
به انتخابات ریاست جمهوری این کشور نیاز دارد و چون 
کنون  بایدن از اسرائیل حمایت کرده آرایش کاهشی شده ا
به دنبال آن است که آرای مسلمانان را دوباره به دست 
آورد از این رو در نظر دارد به نوعی از  تنش در غزه بکاهد. 
امروز مسلمانان و  شهروندان آمریکا بایدن را  در غزه مقصر 
می دانند بنابراین بایدن به دنبال این است که دست به 
اقدامی به نفع فلسطین بزند و به مسلمانان اعلام کند که 
امتیازی به نفع  مسلمانان گرفته و دولت تندروی اسرائیل 
را کنار زده و جنگ را هم تمام کرده است. بنابراین شرایط 
کاملا پیچیده است چرا که نتانیاهو نمی خواهد جنگ تمام 
شود پایان این جنگ پایان دولت نتانیاهوست. طبیعتا 
هر مقدار جنگ  ادامه یابد و غزه از حماس تصفیه شود و  
ساختار حماس را بر هم بزند و نوعی امنیت برای شهرک 
نشینان ایجاد کند می تواند در آینده در اسرائیل نقش 
ج نشود.  داشته باشد و از صحنه قدرت در این کشور خار
نتانیاهو به دنبال این پیروزی است تا بقا داشته باشد چرا 
که معتقد است که ترامپ در آمریکا مجددا قدرت خواهد 
کنون هر طرحی را با چالش روبرو می کند  گرفت از این رو ا
تا بتواند قدرت بیشتری با در قدرت قرار گرفتن ترامپ به 
کسازی خان یونس و  کنون هم به بهانه پا دست آورد. ا
برخی دیگر شهرهای غزه در حال ادامه دادن جنگ است 

تا بقای خود را در اسرائیل تضمین کند.

 دوئل نتانیاهو با کارت ترامپ 
یادداشت

  رئیس قوه قضائیه 
به عراق سفر می کند

رئیس قوه قضائیه در پاسخ به دعوت رسمی 
فائق زیدان و به منظور تحکیم مناسبات حقوقی 
و قضایی ایران و عراق به عراق سفر می کند. 
حجت الاسلام محسنی اژه ای، رئیس قوه قضائیه 
جمهوری اسلامی ایران، امروز سه شنبه )۲۴ 
بهمن( در پاسخ به دعوت رسمی »فائق زیدان« 
رئیس شورای عالی قضایی عراق، در صدر یک 
هیات عالی رتبه قضایی به عراق سفر می کند. 
، برنامه های کاری ویژه ای به  در جریان این سفر
منظور تقویت هر چه بیشتر مناسبات حقوقی 
و قضایی ایران و عراق، صورت خواهد پذیرفت. 
کره و رایزنی با  دیدار با ایرانیان مقیم عراق، مذا
مقامات قضایی عراق، پیگیری ویژه اقدامات 
دستگاه قضایی عراق پیرامون روند رسیدگی به 
پرونده ترور سرداران محور مقاومت شهیدان 
»حاج قاسم سلیمانی« و »ابومهدی المهندس« 
و همرزمان شان به دست اشرار آمریکایی در 
فرودگاه بغداد، تقویت و توسعه همکاری های 
مشترک قضایی برای مقابله با تروریسم و ملاقات با 
مقامات سیاسی دولت عراق از جمله »عبداللطیف 
رشید« رئیس جمهور و »محمد شیاع السودانی« 
نخست وزیر، از جمله برنامه های کاری سفر رئیس 
قوه قضائیه جمهوری اسلامی ایران به عراق است.

شلیک موشک بالستیک دوربرد از 
ناو جنگی سپاه

سپاه پاسداران انقلاب اسلامی موفق به پرتاب 
موشک بالستیک دوربرد از ناو جنگی شد.به 
گزارش  تسنیم، سردار حسین سلامی فرمانده 
گفت: طی همکاری مشترک نیروی  کل سپاه 
هوافضای سپاه و نیروی دریایی سپاه یک فروند 
موشک بالستیک دوربرد از شناو نظامی نیروی 
کید  دریایی سپاه با موفقیت شلیک شد.سلامی تا
کرد:این دستاورد جدید برد نفوذ و قدرت دریایی 
ما را تا هر نقطه دلخواهی افزایش داد زیرا ناوهای 
اقیانوس پیمای ما می توانند در هر نقطه ای از 

جهان حاضر شوند.

  بدهی دولت 
به آستان تهاتر می شود

شورای عالی هماهنگی اقتصادی سران قوا 
به دولت اجازه داد از طریق روش های قانونی 
نسبت به تهاتر بدهی خود به آستان قدس رضوی 
اقدام کند. یکصد و هشتمین جلسه شورای عالی 
هماهنگی اقتصادی به ریاست دکتر سید ابراهیم 
رئیسی و با حضور سران قوای مقننه و قضائیه برگزار 
شد. درخواست موافقت با مجوز تهاتر مطالبات 
آستان قدس رضوی موضوع بحث این جلسه 
بود که بر اساس آن به دولت اجازه داده شد از 
طریق روش های قانونی نسبت به تهاتر بدهی 
خود به این مجموعه اقدام کند. همچنین رئیس 
سازمان برنامه و بودجه گزارشی از وضعیت 1۰ ماهه 
اجرای قانون بودجه 1۴۰۲ و میزان تحقق درآمدها و 
هزینه های آن ارائه کرد. در این جلسه تصمیماتی 
بودجه های  تخصیص  تکمیل  جهت  در  نیز 

عمرانی 1۴۰۲ اتخاذ شد.

 رئیس جمهور 
سال نو چینی را تبریک گفت

رئیس جمهور کشورمان فرا رسیدن سال نو 
چینی را به مقامات این کشور تبریک گفت. حجت 
الاسلام سیدابراهیم رئیسی، رئیس جمهوری 
کشورمان در صفحه توییتری خود به زبان چینی 
فرا رسیدن سال نو چینی را تبریک گفت در متن 
پیام آمده است:  »عید بهاره و سال نو چینی را 
به ملت و دولت جمهوری خلق چین صمیمانه 
تبریک می گویم و سالی سرشار از انگیزه های نو، 
برای ۲ ملت متمدن ایران و چین و به ویژه توسعه 

مناسبات دو کشور آرزو می کنم«.

 فوت یک کاندیدای مجلس 
نامزد حوزه انتخابیه شادگان 1۸ روز مانده 
به انتخابات مجلس دوازدهم پس از دو روز در 
کما بودن درگذشت. کریم شاوردیان نامزد حوزه 
انتخابیه شادگان صبح روز دوشنبه ۲۳بهمن 
ماه و 1۸روز مانده به انتخابات مجلس دوازدهم 
پس از دو روز در کما بودن درگذشت. برادر وی 
گفت: برادرم ساعت ۳:۳۰ با شنیدن صداهای غیر 
عادی در منزلش مشکوک می شود و به حیاط 
خانه می رود که چند نفر را می بیند و با آنها درگیر 
می شود. وی ادامه داد: بعد از اینکه همسایه ها 
متوجه می شوند این افراد پا به فرار می گذارند؛ 
اما برادرم، همان جا از حال می رود و با کمک 

همسایه ها به بیمارستان منتقل می شود. 

 پل خلیج فارس 
در قشم را چینی ها می سازند

حجت عبدالملکی درباره اهمیت اجرای پروژه 
پل خلیج فارس اظهار داشت: همه مطالعات برای 
ساخت پل خلیج فارس که منطقه آزاد قشم را به 
سرزمین اصلی متصل می کند، انجام شده  است. 
وی درباره اینکه گفته می شود منابع برای اجرای 
پل خلیج فارس وجود ندارد و از این رو ساخت 
این پروژه صرفه اقتصادی ندارد و آیا طرح جدید 
برای تامین منابع ساخت این پروژه در نظر گرفته 
شده است، گفت: باید منابع برای این پروژه تامین 
شود و بخشی از منابع را منطقه آزاد قشم تامین 
می کند و رئیس جمهوری دستور تامین منابع از 
بودجه عمومی و از محل تهاتر نفت را داده است 
و تلاش داریم ظرف ٣ سال آینده این پروژه را به 

بهره برداری برسانیم. 

غلامرضا فرجی راد
  کارشناس روابط بین الملل

خبــــر
 معین الدین سعیدی:  

نمی توانیم حکم کلی صادر کنیم
خصوص  در  مجلس  نماینده  یک  ملی:  آرمان 
ردصلاحیت خود و اینکه مواضع انتقادی تا چه اندازه 
ح  بر آن موثر بوده است اظهار داشت: بنده نسبت به طر
صیانت، فیلترینگ، لایحه عفاف و حجاب، موضوع چای 
دبش، وضعیت سوخت استان سیستان و بلوچستان 
که  هستم  معتقد  کان  کما و  داشتم  انتقادی  موضع 
نگاه انتقادی وجود دارد، مردم هم به شدت نگران این 
شرایط هستند، البته وضعیت به این ترتیب نبوده که 
بنده صرفاً کاستی ها را ببینم بلکه در بسیاری از موارد 
نظیر آبرسانی که دولت خوب عمل کرده بنده واقعاً دفاع 
کردم اما اینکه تا چه اندازه این مواضع در ردصلاحیتم 
موثر بوده، واقعاً اطلاع ندارم، پاسخی ندارم. معین الدین 
سعیدی گفت: معتقد هستم شورای نگهبان این گونه 
برآورد نمی کند که صرفاً بر مبنای نقد مسئولین دولتی 
کسی را ردصلاحیت کند چنانچه بسیاری از افرادی که 
مدافعین پروپا قرص دولت بودند هم ردصلاحیت شدند، 
لذا بنده گذاره متقنی که بتوانم ردصلاحیت با نقد دولت را 
ارتباط بدهم، ندارم، به عبارت دیگر نه می توانم این گزاره 
را تایید کنم و نه رد. وی بیان کرد: همه ۲6 نماینده ای 
که توسط شورای نگهبان ردصلاحیت شدند، دعوت 
شدند، برخی از مصادیق عنوان شده و به نمایندگان 
ردصلاحیت شده گفتند شما به دلیل این موضع، این 
، پاسخ ها هم  روش و یا کارکرد خود پاسخی دارید یا خیر
ارائه شده و بنده امیدوار هستم با توجه به فرصتی که 
وجود دارد، تجدید نظر صورت بگیرد و مردم بتوانند 
تصمیم بگیرند این نماینده که به عنوان خادم آنها وارد 
مجلس شده آیا متناسب با شأن نمایندگی کار کرده یا 
.  نماینده چابهار تصریح کرد: همانطور که سخنگوی  خیر
شورای نگهبان گفته امسال از نظر کمیت تعداد تأیید 
صلاحیت ها بیشتر است اما بسیاری از کسانی که به نوعی 
قرائت متفاوت با نظر مسئولین حوزه دولت داشتند، 
ردصلاحیت شدند اما این هم جامعیت و کاملیت ندارد 
کما اینکه مشاهده می کنیم بسیاری از منتقدین دولت 
از جمله پزشکیان و نوری قزلجه تأیید صلاحیت شدند. 
از این رو نمی توانیم حکم کلی صادر کنیم، بنده معتقد 
هستم تا آخرین روزهای فرآیند انتخابات فرصت وجود 
دارد و این فرصت باید به شورای نگهبان داده شود و بعد 
از آن درباره چارچوب کلی تأیید و یا ردصلاحیت ها تصمیم 
کید کرد: در مجموع اینکه گفته شود  بگیریم. سعیدی تا
صرفاً منتقدین دولت ردصلاحیت شدند، صحت ندارد و 
این هم صرفاً بر روی مباحث کمی انگشت بگذاریم شاید 

پاسخ مناسبی به مسائل فعلی کشور نباشد.

  آرمان ملی: رئیس جمهور در 
»هفدهمین نمایشگاه بین المللی 
وابسته«  صنایع  و  گردشگری 
ضمن تبریک اعیاد ماه شعبان، 
گردشگری را موضوعی مهم توصیف 
کرد که در آیات نورانی قرآن نیز به 
الارض« مورد  عنوان »سیرو فی 
تصریح  است،  گرفته  قرار  کید  تأ
کرد: این توصیه اسلام به سیر و 
مطالعه  و  دقت  با  همراه  سفر 
کردن است چرا  و فکر و اندیشه 
که  که خواسته اسلام این است 
پیشینیان  احوال  از  انسان ها 
مطلع شوند. سید ابراهیم رئیسی 
گردشگری را یکی از مباحث مهم 
در حوزه اقتصادی دانست و افزود: 
بخش های  از  یکی  گردشگری 
پیشران و شتاب دهنده به اقتصاد 
کشورهاست و جمهوری اسلامی 
ایران نیز با توجه به برخورداری 
از تمدنی کهن، میراث فرهنگی و 
، طبیعت ۴ فصل  تمدنی گرانقدر
، ظرفیت بسیار  و جاذبه های دیگر
خوبی برای توسعه این بخش از 
اقتصاد خود دارد. وی همچنین 
از  یکی  را  گردشگری  توسعه 
ظرفیت های خروج از اقتصاد تک 
محصولی برشمرد و اظهار داشت: 
امروز تعداد زیادی از مردم دنیا 
از  که برای بازدید  مایل هستند 
جاذبه های طبیعی و آثار فرهنگی 
کنند، اما  و تمدنی به ایران سفر 
دشمنان با ایران هراسی به دنبال 
لذا  هستند،  آنها  کردن  منصرف 
یکی از مسئولیت های مهم شما 
مدیران و مسئولان این است که 
زمینه حضور گردشگران در ایران 
را تسهیل کنید. رئیس جمهور یکی 
گام های موثر در این زمینه را  از 

کشور  لغو روادید برای اتباع ۳۳ 
و  شده  انجام  اخیرا  که  دانست 
گر قرار  گفت: اینکه برخی می گویند ا
باشد گردشگری کشور فعال شود 
باید نسبت به یکسری از اصول 
کنیم، حرف  و مبانی تجدیدنظر 
نادرستی است، امروز جاذبه های 
به  اسلامی  ایران  در  گردشگری 
میزانی است که با حفظ همه مبانی 
و اصول بسیاری از گردشگران را به 
خودش جذب می کند. وی تسهیل 
کیفیت وسایل حمل و  و ارتقای 
نقل و آمد و شد و محل اسکان 
و تغذیه مناسب را نیز از مسائل 
جذب  وضعیت  بهبود  در  مهم 
خاطرنشان  و  عنوان  گردشگران 
گردشگران در  کرد: تسهیل تردد 
کشور و در میان بخش های مختلف 
مورد علاقه گردشگران بسیار مهم 
است و هر چه این وضعیت بهبود 
برای  تبلیغ  بهترین  خود  یابد، 
کشور  به  بیشتر  گردشگر  جذب 
همچنین  جمهور  رئیس  است. 
تسهیل روند اداری و نحوه برخورد 
با گردشگران را نیز نکته مهم بعدی 
در افزایش جذب گردشگر به کشور 
برشمرد و گفت: توسعه گردشگری 
می تواند گردشگران را با فرهنگ، 
تاریخ و تمدن ما بیشتر آشنا کرده و 

تصویر نادرستی که از ایران اسلامی 
در برخی رسانه ها ساخته شده را 
اصلاح کند. رئیسی با بیان این که 
گردشگری می تواند آثار فرهنگی  «
که القائات دشمن  داشته باشد 
را نقش بر آب و تصویر درستی از 
جمهوری اسلامی ایران به جهان 
فرد  هر  افزود:  کند«،  مخابره 
خارجی که به ایران بیاید و در اینجا 
با جذابیت های ایران و فرهنگ 
مردم آشنا شود سفیر ایران اسلامی 
در دیگر نقاط دنیا خواهد شد. 
وی با اشاره به آمارهای ارائه شده 
مبنی بر افزایش ۵۰ درصدی ورودی 
گردشگران به کشور در سال جاری 
اظهار داشت: دولت پس از عبور 
در  کرونایی  محدودیت های  از 
کردن زمینه های  راستای فراهم 
، ۲۰ مشوق برای  گردشگر جذب 
فعالان این عرصه مصوب کرد که 
این مشوق ها باید باز هم بیشتر 
میران  عرصه های  وی  شوند. 
از  را  دستی  صنایع  و  فرهنگی 
توسعه  برای  جذاب  زمینه های 
گردشگری توصیف و تصریح کرد: 
میراث فرهنگی و صنایع دستی 
گیرند تا  باید مورد استفاده قرار 
دچار میرایی نشوند و زنده نگه 
که  آن است  گرو  آنها در  داشتن 

به  و  شده  مراقبت  آنها  از  خوب 
شکل صحیح مورد استفاده قرار 
گیرند؛ یکی از بهترین استفاده ها 
صنایع  و  فرهنگی  میراث  برای 
است.  گردشگری  حوزه  دستی 
رئیس جمهور گردشگری فرهنگی، 
طبیعی و سلامت را از دیگر زمینه ها 
گردشگری  و ظرفیت های عرصه 
کرد: امروز  برشمرد و خاطرنشان 
ایران اسلامی در حوزه پزشکی و 
پزشکی  تجهیزات  و  محصولات 
می زند.  را  اول  حرف  منطقه  در 
حدود 9۸ درصد داروهای مورد 
نیاز کشور در داخل تولید می شوند 
و فعالیت های دانش بنیان نیز در 
عرصه سلامت به خوبی گسترش 
یافته اند. ۲77 مرکز درمانی در کشور 
داریم که آماده پذیرش گردشگران 
سلامت است. وی حوزه فناورانه 
را از دیگر زمینه ها و جذابیت های 
گردشگری در ایران اسلامی دانست 
و گفت: امروز در تهران و استان های 
و  علم  پارک های  کشور  مختلف 
از  پذیرایی  آماده  فناوری 
دانش پژوهانی  و  دانشمندان 
کارهای  که به نوآوری و  هستند 
فناورانه علاقه دارند. از استانداران 
و وزرای مربوطه می خواهم که در 
رابطه با گرشگری فناورانه فعالانه تر 
عمل کنند. وی زیارت را نیز از دیگر 
ظرفیت های گردشگری در کشور 
خوبی  بسیار  زمینه  که  دانست 
گردشگران  برای جذب زائران و 
افزود:  و  دارد  دیگر  کشورهای 
استانداران و وزرا و همه مسئولان و 
فعالان عرصه گردشگری به گونه ای 
عمل کنند که اصل سرمایه و سود 
سرمایه گذاران در عرصه گردشگری 

تضمین شود.

رئیس جمهور:

 گردشگری، شتاب دهنده اقتصاد کشورهاست
 پیروزی حقوقی ایران

  معاون حقوقی رئیس جمهور 
با بیان اینکه »اخیرا در پنج پرونده 
بین المللی رای به نفع ایران صادر 
شده است« اظهار کرد: به طور مثال 
بعضی از مدارس ما را در کشورهای 
کرده  توقیف  فارس  خلیج  حوزه 
که در دادگاه های داخلی  بودند 
آنجا پیگیری و رای به نفع ما صادر 
شد. یکی از این مدارس به آموزش 
و پرورش برگشت و دیگری هم رای 
به نفعش صادر شده که به آموزش 
می شود.  داده  تحویل  پرورش  و 
محمد دهقان  با اشاره به رای صادره 
به نفع ایران در لوکزامبورگ یادآور 
دیوان  در  قبلا  که  رایی  آن  شد: 
عالی کشور لوکزامبورگ صادر شد 
و به شورای تجدید نظر این کشور 
شورای  خوشبختانه  برگشت، 
تجدید نظر به نفع ما رای صادر کرد 
و وجوهی که در آنجا داشتیم در این 

پرونده رفع توقیف شد. 

  آرمان ملی: وزیر کشور اظهار داشت: حضور 
ارزیابی های  در  حتی  مردم  پرشمار  و  کم  مترا
افزایش  ۲۰ درصد  محافظه کارانه، نشان دهنده 
۲۲بهمن است. احمد  راهپیمایی  مشارکت در 
ح شده در نشست  وحیدی در تشریح موارد مطر
به  کشور  وزارت  در  استانداران  با  هم اندیشی 
خ داد،  ۲۲ بهمن ر گفت: آن چه در  خبرنگاران 
کرد.  را متعجب  از رسانه های خارجی  بسیاری 
و  حماسه آفرینی ها  این  ما  بزرگ  ملت  از  البته 
شگفتی سازی ها تعجب ندارد. وی  ادامه داد: با 
عنایت خدا و تمهیدات اندیشیده  شده در شورای 
تأمین استان ها و شهرستان ها، این راهپیمایی 
بدون هیچ گونه حادثه ای برگزار شد. وحیدی افزود: 
کم و پرشمار مردم حتی در ارزیابی های  حضور مترا
افزایش  ۲۰ درصد  محافظه کارانه، نشان دهنده 

مشارکت در راهپیمایی ۲۲بهمن است. هرچند 
که در برخی نقاط تا 7۰ و ۸۰ درصد افزایش هم به ما 
گزارش شده است. وزیر کشور یادآور شد: امیدواریم 
خ دهد و تمام  که در 11 اسفند هم همین اتفاق ر
تلاش های دشمنان و معاندان که تلاش می کنند با 
یأس آفرینی، مردم ما را از صندوق های رأی دور کنند 
حتماً ناموفق شوند. به ویژه با حضور رأی اولی ها 
که ۳ و نیم میلیون نفر هستند، انتخابات پرشوری 
داشته باشیم. وحیدی با یادآوری این که »حدود 
1۵ هزار نفر در دوازدهمین دوره انتخابات مجلس 
شورای اسلامی رقابت می کنند« گفت: 7۰ درصد از 
داوطلبان بین ۳۰ تا ۵۰ سال هستند. در این دوره 
از انتخابات هزار و 1۰۰ استاد دانشگاه، ۲۰۰ پزشک، 
۴۰۰ قاضی و حدود ۳7۰ نماینده پیشین مجلس 
به عنوان داوطلب حضور دارند که با این وضعیت 

حماسه بزرگی را شاهد خواهیم بود. وی درباره 
جابه جایی حوزه های انتخابیه داوطلبان اعلام 
کرد: داوطلبان تا ۲۵ بهمن می توانند درخواست 
خود را برای جابه جایی حوزه انتخابیه ثبت کنند و 
طی ۵ روز جواب نهایی را دریافت خواهند کرد. احراز 
هویت هم به صورت کاملا الکترونیکی خواهد بود. 
وزیر کشور در پاسخ به پرسشی درباره تبلیغات پیش 
از موعد برخی از داوطلبان، تصریح کرد: بر اساس 
قانون انتخابات مجلس شورای اسلامی، داوطلبان 
گر به عنوان  یک هفته اجازه تبلیغات دارند و قبل آن ا
داوطلب اقداماتی داشته باشند، تخلف خواهد 
بود. در استانداری ها و فرمانداری ها و ستادهای 
انتخاباتی استان ها امکان ثبت گزارش های مردمی 
درخصوص تخلفات داوطلبان انتخابات وجود 
دارد. وی با تشریح جلسه با استانداران و فرمانداران 
، اظهار کرد: این جلسه برای ارزیابی  سراسر کشور
و کنترل آخرین وضعیت برگزاری انتخاباتی در تراز 

جمهوری اسلامی انجام شد.

وزیر کشور: 
۳/۵میلیون رای اولی داریم

»آرمان ملی« از  احتمالات ریاست مجلس آینده گزارش می دهد؛

 لابی های پشت پرده برای  ریاست مجلس دوازدهم

 عملکرد شورای نگهبان

 توقف جنایت ها در غزه

 یک چهره سیاسی اصلاح طلب 
در تحلیل خود از شرایط انتخابات 
مجلس شورای اسلامی اظهار کرد: 
بحث انتخابات است و مسائل دنباله 
آن. جمهوری اسلامی مبتنی بر آرای 
مردم است و امام جمله تاریخی دارد 
که میزان رای ملت است. تلقی من 
این است که انتخابات هایی که در 
سال های گذشته برگزار شده، از معنی 
تهی بوده و به مفهوم انتخابات در 
جمهوری اسلامی نیست که عواملی 
شرایط  این  ایجاد  در  مختلفی 
گفت:  الویری  نقش دارد. مرتضی 
شکل گیری مراجع قانون گذاری در 
کنار مجلس، ضعیف بودن قانون 
انتخابات و تنگ شدن دایره انتخاب 
نقش دارد، اما علت العلل را برداشت 
شورای نگهبان از اصل 99 قانون 

اساسی می دانم. 

 دبیر ستاد حقوق بشر در تحلیل 
اظهار  غزه  جنگ  امروز  وضعیت 
کرد:  متأسفانه رژیم صهیونیستی 
در میان سکوت جامعه جهانی، 
و  حقوق بشر  مدعی  کشورهای 
سازمان های بین المللی همچنان 
غزه ادامه  در  خود  جنایت  به 
می دهد. از جنایت در نوار غزه عبور 
رفح  منطقه  موضوع  حالا  کرده و 
ح است و حتی حملاتی  هم مطر
آنجا انجام دادند. این  را هم در 
یعنی یک فاجعه انسانی بزرگ در 
حال  در  البته  اشغالی.  فلسطین 
عمومی، تاحدودی  حاضر افکار 
سازمان های  و  کشورها  برخی 
بین المللی به عمق این فاجعه پی 
برده اند اما این کافی نیست. من 
گاهی بخشی  آ این  امیدوارم 
جنایت های  عمق  از  عمومی 
رژیم صهیونیستی سبب شود تا این 
جنایت ها هرچه سریع تر متوقف 
اراده ای  ما  متاسفانه  ولی  گردد، 
غریب  کاظم  نمی بینیم.  جدی 
آبادی گفت: این رأی اخیری هم که 
دیوان عالی بین المللی دادگستری 
که  موقتی  دستور  و  کرد  صادر 
صادر شد تدبیر بسیار مهمی است 
که  و لازمه این موضوع آن است 
باید هرچه سریع تر آتش بس برقرار 
شود و جهان به صورت متحد در 
مقاومت  رژیم صهیونیستی  برابر 
کند اما در نهایت متاسفانه عمق 

فاجعه بسیار سنگین است.

هنوز   کشور   سیاسی  فضای  ملی:  آرمان 
انتخاباتی نیست و در مدتی که به انتخابات 
بود  خواهد  جریان  در  تلاش هایی  مانده 
تعدادی  شود.  برگزار  پرشورتر  انتخابات  تا 
تایید  مجلس  انتخابات  در  اصلاح طلب 
صلاحیت شده اند که البته هرچند وزنه هستند 
و در سمت های مختلف سیاسی در دولت های 
گذشته حضور داشته اند اما به علت اینکه تعداد 
اصلاح طلبان زیادی مورد تایید صلاحیت قرار 
نگرفته اند کسی در مورد احتمال ریاست آنها بر 
مجلس نه تحلیلی می دهد و نه سخنی می گوید 
اما بعید نیست که خروجی انتخابات مجلس 
به سمتی برود که آنها نیز شانسی برای ریاست 
بر مجلس شورای اسلامی داشته باشند.  به 
عبارت بهتر  حال که ۲۰ روز دیگر شاهد برپایی 
انتخابات  دوازدهمین  رای  صندوق های 
مجلس شورای اسلامی خواهیم بود و بازار 
گمانه زنی های انتخاباتی و پرداختن به حدود 
، کیفیت مشارکت و نحوه عملیاتی سازی  و ثغور

کارزار انتخابات به کرات صورت می پذیرد. 
 گمانه زنی ها در مورد نوبخت

در این بین اخباری که از بعضی نشست های 
خصوصی سیاسیون جناح های معتدل مطرح 
می شود این است که »محمد باقر نوبخت«، 
دبیرکل حزب اعتدال و توسعه ، حمایت های 
بخش عمده ای از جریان میانه رو را به استناد 
این  نامزدهای  میان  در  خود  مهم  سوابق 
جریان مهم داراست و کسب کرده و بالاترین 
شانس ریاست مجلس را خواهد داشت. برخی 
ارتباط  این  در  هم  اصولگرا  میانه رو های  از 
صحبت هایی کرده اند و بر اساس  شنیده ها 
نوبخت  با  هم  مستقلین  از  برخی  حتی 
آینده  مجلس  کیفیت  مورد  در  دیدارهایی 
داشته اند که بوی فعال شدن بیش از گذشته  
میانه روها در انتخابات آینده می دهد موردی 

که از نظرها دور مانده است. البته این دیدارها با 
برخی ردصلاحیت ها کمرنگ شده است.

 چرا نوبخت می تواند مورد وثوق باشد
تعداد  به  کلی  صورت  به  وقتی  هرچند   
و  اصلاح طلب  شده های  صلاحیت  تایید 
اعتدالی و حتی شانس آنها برای پیروزی در 
انتخابات نگاه می اندازیم هیچ شانسی برای 
ح نیست اما  نوبخت در مجلس آینده مطر
نگاهی به نتیجه انتخابات های گذشته و عدم 
رای آوری تعدادی از نمایندگان مجلس قبلی 
در انتخابات های مجالس آینده همچنین 
رای آوری بخشی از مستقلین که خط و مشی 
که احتمالا  اعتدالی دارند؛ نشان می دهد 
نوبخت هم می تواند شانسی داشته باشد. 
چرا که در جریان اعتدالگرایان شامل بخشی از 
اصلاح طلبان و اصولگرایان میانه رو ، محمدباقر 
نوبخت به واسطه ۴ دوره نمایندگی در ادوار 
مهم و پر وزن مجالس شورای اسلامی سوم 
تا ششم و همچنین حضور ۸ ساله به عنوان 
ریاست مهم ترین نهاد اقتصادی کشور یعنی 
معاونت رئیس جمهور یازدهم و دوازدهم و 
سایر سوابق علمی و اجرایی حائز اهمیت ،  
برای این جریان  در صورت افزایش  احتمال 
تعداد کرسی ها  نوبخت اصلی ترین گزینه برای 
»ریاست مجلس شورای اسلامی دوازدهم« 
که »نوبخت« در  است. این در حالی است 
میان بخش مهم و از اصولگرایان مقابل نیز 
مورد تایید است و او را فردی محترم، دلسوز و 
توانمند و متخصص در نظر دارند ظاهرا بخشی 
از  نمایندگان اصولگرای میانه رو و سنتی هم 

دیدارهایی با  نوبخت داشته اند.
 اصولگرایان چه گزینه ای برای ریاست 

مجلس دارند
کنون تلاش دارند که  هرچند پایداری ها از ا
برای ریاست بر مجلس آینده طوری لیست ها را 

بچینند که دیگر  قالیباف نتواند رئیس مجلس 
شود اما تلاش های قالیباف و کوشش های 
او و نزدیکانش برای کاهش سهم پایداری از 
لیست ها دور کاملا مشهود است و اخباری هم 
در این ارتباط شنیده می شود  که بخشی از آن 
رسانه ای شده است. بر این اساس می توان 
اساس  بر  حتی  و   »قالیباف«  شد  مدعی 
کوشش های »باهنر« او نیز به عنوان اصلی ترین 
گزینه های ریاست مجلس از سوی جریان 
اصولگرایان مطرح هستند و رقابت بسیاری در 
میان آنها شکل گرفته است و کم امکان نیست 
« در  که این دوره با توجه به مقبولیت »باهنر
میان طیف وسیعی از اصولگرایان و سوابق 
 » تقنینی او شاهد رقابت »نوبخت« با »باهنر
برای کسب جایگاه ریاست مجلس باشیم. 
البته همه چیز بستگی به آرایش مجلس آینده 
دارد به طوری که هر مقدار  شاهد افزایش آرا 
در انتخابات باشیم شانس  نوبخت با توجه 

به برخی رایزنی ها با وی افزایش خواهد یافت.
 چرا شانس قالیباف  کاهش یافته است

البته تلاش های قالیباف برای لابی در قرار 
دادن چهره های نزدیک به خود در لیست ها 
نشان می دهد که او مصمم است بار دیگر رئیس 
مجلس شود. با این وجود میزان رای منفی او 
به خاطر عملکرد مجلس دور از ذهن نیست. 
بیشترین انتقادات مطروحه به مجلس یازدهم 
و قالیباف که از سوی بخشی از پایگاه رای متداوم 
و تضمینی آنان متبادر می گردد ، عدم تحقق 
وعده های انتخاباتی و عدم نظارت بر وعده های 
تقلیل  متعاقبا  و  رئیسی  دولت  طمطراق  پر 
جایگاه والای مجلس و بی اثر ساختن آن است 
و آنان را با چالش پایگاه اجتماعی و مشارکت 
روبه رو ساخته است. حال باید دید که در این 
ماراتن پیچیده ، محمدباقر نوبخت به ریاست 
که امری  کردن قوا  قوه مقننه جهت متوازن 
مطلوب و ضروری است خواهد رسید؟ یا اینکه 
باقر قالیباف با توجه به لابی های قدرتمندی 
که دارد شانسی برای نوبخت و حتی باهنر برای 

ریاست بر مجلس آینده نمی گذارد.


